
 

ACTA PLE NÚM. 1/98 
 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATÒRIA, EL DIA 29 DE GENER DE 1998. 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia    
vint-i-nou de gener de mil nou-cents noranta-vuit, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidores/dors 
 
Sr.  Ramon Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Ignacio Florez Barrón 
Sr.  Juan Antonio García Díaz 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 



 

Sr.  Miguel López Sánchez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Gloria Recio Díaz  
Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Amador Rosas Outes 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
 
 
No hi assisteix 
 
Sr. Ignasi Riera i Gassiot 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Lectura i aprovació de l'acta núm.  12/97, corresponent a la 
sessió ordinària del dia 18 de desembre  de 1997. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon 
Salabert Parramon, per manifestar que al primer paràgraf de la pàgina 46, de 
l’acta que se sotmet a votació, hi ha un error, ja que, on diu: 



 

  
 “...Això propícia una aminoració de l’1’4% del consolidat de 
l’Ajuntament, que es compensa amb una menor activitat de l’Empresa ...”,  ha 
de dir: 
 
 “...Això representa una aminoració de l’1,4% del consolidat de 
l’Ajuntament, que és degut a una menor activitat de l’Empresa...” 
 
 Després d’això l'acta número 12/97, corresponent a la sessió 
ordinària del dia  18 de desembre de 1997, és aprovada  per unanimitat, amb 
l’esmena anteriorment exposada. 
 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 - Decret núm.  5510/97 de data 16 de desembre 
 
 "Vista la proposta de contractació laboral de vuit persones per 
desenvolupar les tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
d'escenografia, presentada pel Departament de Cultura i Joventut i així com 
l'informe emès pel Departament d'Organització i Recursos Humans. 
 
 Atès, que l'esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 
de suport (càrrega i descàrrega, muntatge i ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la Campanya de la Nit de Reis. 
 
 Vist així mateix l'acta del Tribunal que va jutjar el passat 10 de 
desembre de 1.996 el concurs-oposició per proveir vuit places de montatge i 
desmontatge de material escenogràfic on va ser nomenats, per ordre de 
puntuació, els vuit primers aspirants, restant quatre persones com a suplents. 
 
 Atès que s'ha procedit a realitzar la contractació de les esmentades 
persones però que per renúncies de diferents components de la llista, només 
s'han pogut cobrir 6 de les vuit places necessàries. 
 
 Atesa la necessitat de completar urgentment l'equip de 8 persones 
per garantir el normal funcionament del treballs exposats. 



 

 
 Vist així mateix l'acta del Tribunal que va jutjar el passat 14 de 
novembre  de 1.997 el concurs-oposició per proveir una  plaça d'ajudant peó 
on van quedar diverses persones amb totes les proves superades, però amb 
menys puntuació que l'aspirant proposat. 
 
 Atès que aquest procés es va realitzar sota els principis de publicitat 
i lliure accés, i la capacitació demostrada és semblant a les tasques a realitzar 
en la campanya de reis. 
 
 Atès el que preveuen els articles, 16, 17, 18, 19 i 20 del Reglament 
de Personal al Servei de les Entitats Locals, així com el que disposa el R.D. 
2546/94, de 29 de desembre en relació a les contractacions temporals per 
obra o servei determinat. 
 
 Aquesta  Tinència d'Alcaldia de Règim Interior i Governació, fent ús 
de les atribucions que li confereix el Decret d'alcaldia 3336/1995, de 27 de 
juny, 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per realitzar la contractació de 
dues persones per desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de 
muntatge i d'escenografia, durant la campanya de Reis. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Serveis determinat a l'empara del R.D. 2546/94, de 29 de desembre, de les 
persones que tot seguit es relacionen durant el període comprés entre el 9 de 
desembre de 1.997 al 8 de gener de 1.998, ambdós inclosos, per la prestació 
de serveis com a Montadors d'Instal.lacions Escenogràfiques per la Campanya 
de Nit de Reis. 
 
 Nom i cognoms 
 
 - Sr. Enrique Jiménez Varea 
 - Sr. José Ollé Recort 
 
 
 Tercer.- Assignar als esmentat empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar d'acord amb les vigents taules 
salarials, aprovades per aquesta Corporació en virtut dels acords assolits amb 
la representació del personal i les disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
als representant del Comité i al Departament d'Organització i Recursos 
Humans als efectes adients. 
 



 

 Cinquè.- Donar compte al Ple Municipal a la propera sessió que es 
celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret  núm. 5785/97 de data 31 de desembre 
 
 "Vist l'informe emès pel Departament d'Organització i Recursos 
Humans, del  qual es desprèn que es troba vacant una plaça de Tècnic 
Superior, especialitat advocat, de la Subescala Tècnica d'Administració 
Especial, que en l'actualitat no té atribuit cap tipus de lloc de treball en 
l'Organigrama Municipal ni figura en el Catàleg de Llocs de Treball. 
 
 Atès que la creació de l'esmentada plaça es va dur a terme com a 
conseqüència de l'amortització d'una plaça d'Habilitació Nacional de 
Vicesecretari, restant pendent de creació d'un nou lloc de treball un cop 
estudiat i analitzat en deteniment les funcions, atribucions i competències que 
per l'organització seria convenient establir-li. 
 
 Atès que del resultat d'aquest estudi es disposa de les dades 
necessàries per donar contingut al mateix. 
 
 Atesa la necessitat de crear aquest nou lloc de treball que constarà 
en la proposta de nou organigrama municipal per l'exercici 1998. 
 
 Atès que és del tot necessari cobrir urgentment la plaça i el lloc de 
treball esmentat, als efectes d'iniciar el nou exercici amb la posta en 
funcionament de la nova distribució d’atribucions, competències i delegacions 
en l'Àrea de Règim Interior i Governació. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6è i ss. de la Normativa de 
Retribucions i de Provissió de Llocs de Treball d'aquest Ajuntament. 
 
 Atès el que preveuen els articles 94, 97 i 98 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia de Règim Interior i Governació, fent ús 
de les atribucions que li confereix el Decret número 3336/95, de 27 de juny. 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per cubrir interinament una 
plaça vacant de Tècnic d'Administració Especial, especialitat Advocat de la 
Subescala Tècnica d'Administració Especial. 
 



 

 Segon.- Nomenar a Ana María Gayoso Díaz, com a funcionària 
interina perquè ocupi l'esmentada plaça, amb efectes 1 de gener de 1998. 
 
 Tercer.- Crear un nou lloc de treball de Cap del Departament en 
l'Àrea de Règim Interior i Governació, amb efectes 1 de gener de 1998, 
asignant-li provisionalment fins la seva aprovació definitiva la valoració de 302 
punts i retribucions establertes per un lloc de treball amb aquesta valoració.  
 
 Quart.- Adscriure a Ana María Gayoso Díaz a l'esmentat lloc de 
treball. 
 
 Cinquè.- Asignar a Ana María Gayoso Díaz, la tasca de Secretària 
Delegada de l'Institut Municipal d'Educació, amb efectes del dia 2 de gener de 
1998, establint-li el complement específic per delegació de 1.262.455 pessetes, 
d'acord amb el que preveu l'article 42 de la Normativa de Retribucions. 
 
 Sisè.- Notificar la present resolució a la interesada, a la Junta de 
Personal i al Departament d'Organització i Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
 
 Setè.- Publicar la present resolució en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, i donar 
coneixement de la mateixa al Ple Municipal en la primera sessió que celebri en 
els termes previstos en en els articles 94 i 98 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals."   
 
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 117/98 de data 15 de gener 
 
 "Vista la necessitat de modificar el contingut i atribucions del lloc   
de  treball de Tècnic Auxiliar de Activitat Culturals,  per  adeqüar-lo  a les 
noves demandes que la funció implica. 
 
 Atès que les funcions que  s'han d'asignar en el mateix lloc de 
treball son idèntiques a les establertes per els llocs de treball de Tècnic de 
Cultura. 
 
 Atès el que preveu el Capítol II de la Normativa de Retribucions i 
Provissió de Llocs de Treball del personal d'aquest Ajuntament. 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia de Régim Interior i Governació, fent ús 
de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3336/95 de 27 de 
juny 
 



 

 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Suprimir, amb efectes 1 de gener de 1998, el lloc de treball 
de Tècnic Auxiliar d'Activitats Culturals. 
 
 Segon.- Crear, amb efectes 1 de gener de 1998, un nou lloc de 
treball de Tècnic de Cultura. 
 
 Tercer.- Incorporar aquestes modificacions en la proposta 
d'Organigrama Municipal i Catàleg de Llocs de Treball d'aquest Ajuntament 
per l'exercici 1998. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, per la seva ratificació." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 - Decret núm. 304/98 de data 22 de gener 
 
 "Vist l'acord adoptat pel Ple d'aquest Ajuntament, en sessió que va 
tenir lloc el dia 18 de desembre de 1997, en virtut del qual es constitueix el 
Grup Municipal Mixt, integrat pel Regidor d'aquesta Corporació, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, i es disposa que, mitjançant Decret d'aquesta Alcaldia, 
es realitzin les modificacions corresponents en relació amb l'actualització de la 
composició de les Comissions Informatives d'aquest Ajuntament, a efectes 
d'incorporar a elles un representant del Grup Municipal Mixt, en la mesura en 
què, en conformitat amb el que disposa l'article 20.3 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, tots els Grups Polítics 
Municipals tenen dret a participar, mitjançant la presència de Regidors 
pertanyents a aquests, en els òrgans complementaris de l'Ajuntament que 
tinguin per funció l'estudi, informe o consulta dels assumptes que hagin de ser 
sotmesos a la decició del Ple. 
 
 Atès que el senyor Ignacio Flórez Barrón estava integrat fins aquest 
moment en el Grup Municipal d'Iniciativa per Catalunya-Els Verds, per la qual 
cosa, en la mesura en què representava a aquest en la Comissió Informativa 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, serà necessari procedir també a 
la designació a aquesta d'un nou representant d'aquest Grup Polític 
Municipal. 
 
 Atès que, a més de tot l'anteriorment exposat, per raons 
organitzatives del Grup Municipal d'Iniciativa per Catalunya-Els Verds, resulta 



 

necessari també introduir algunes modificacions relatives a la seva 
representació en la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les facultats que legalment 
té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar la composició de les Comissions Informatives 
permanents i de la Comissió Especial de Comptes d'aquest Ajuntament, que a 
continuació es relacionen, incorporant a elles, com a vocal representant del 
Grup Municipal Mixt, al senyor Ignacio Flórez Barrón: 
 
 
- Comissió Informativa de Règim Interior i Governació. 
- Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda. 
- Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
- Comissió Informativa de Serveis a la Persona. 
- Comissió Municipal de Patrimoni Arquitectònic i Històrico Artístic. 
 
 
 Segon.- Designar com a representant del Grup Municipal 
d'Iniciativa per Catalunya-Els Verds, en la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, al Regidor, senyor Miguel López Sánchez. 
 
 Tercer.- Modificar la representació del Grup Polític Municipal 
d'Iniciativa per Catalunya-Els Verds, en la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, nomenant vocal representant d'aquest Grup 
en l'esmentada Comissió, al Regidor, senyor Frederic Prieto Caballé, sense 
perjudici de la possibilitat que, en qualitat d'oient, pugui assistir a les sessions 
d'aquesta el Regidor de l'esmentat Grup Municipal, senyor Ignasi Riera i 
Gassiot, que fins el moment figurava com a vocal. 
 
 Quart.- Aquestes modificacions de la composició de les Comissions 
Informatives d'aquest Ajuntament, tindran efectes a partir del dia d'avui. 
 
 Cinquè.- Notificar aquest acord als interessats, als Regidors 
Presidents de cadascuna de les Comissions Informatives afectades i als 
Secretaris i Secretàries delegats d'aquestes, així com al Departament 
d'Organització i Recursos Humans i a l'Interventor Municipal, pel seu 
coneixement i efectes. 
 
 Sisè.- Donar compte d'aquest Decret al Ple de l'Ajuntament en la 
pròxima sessió que tingui lloc." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 



 

 
 
         
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE RÈGIM INTERIOR I 
GOVERNACIÓ 
 
 
 3.- Aprovació de la contractació, mitjançant concurs, de les 
obres de reforma i rehabilitació de l'edifici de "Can Gaya".                
 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de 
les obres d'execució del projecte de reforma i rehabilitació de l'edifici de "Can 
Gaya"  
 
 Vistos els informes que figuren a l'expedient emesos per l'Arquitecte 
municipal, Cap del Departament de Contractació-Patrimoni i Intervenció 
Municipal. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Procedir a la contractació mitjançant concurs de les obres 
d'execució del projecte de reforma i rehabilitació de l'edifici de "Can Gaya". 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic- Administratives 
Particulars que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Convocar concurs per a l'adjudicació de les obres, de 
conformitat amb l'article 86 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Quart.- Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Autoritzar la despesa amb aplicació a l'exercici i per 
l'import següent:  
 
 51 222 6320108  de 1998           131.291.909. ptes 
 
 Sisè.- Fer constar als Plecs de Condicions Particulars que al no 
estar definitivament aprovat el projecte, els licitadors hauran de fer constar en 



 

les seves proposicions que es comprometen a l'execució del contracte 
incorporant qualsevol al.legació estimada en la fase d'exposició pública del 
projecte.” 
 
 
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 
 4.- Aprovació del plec de condicions jurídiques i econòmic-
administratives per atorgar la concessió administrativa de l'ús privatiu 
del subsòl de la plaça Pública Lluís Companys i Menèndez i Pelai, per a la 
construcció d'un aparcament.  
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
administratives regulador de l'atorgament de la concessió administrativa de 
l'ús privatiu dels terrenys municipals situats en el subsòl de la Plaça de Lluís 
Companys i carrer Menèndez Pelai, destinats a la construcció d'un 
aparcament. 
 
 Vistos així mateix els informes de la Secretaria (Contractació-
Patrimoni) i la Intervenció Municipal emesos al respecte. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS   
  
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions que ha de regir l'atorgament 
de la concessió administrativa sobre els terrenys municipals, situats en el 
sùbsol de la Plaça Lluís Companys i carrer Menèndez Pelai, destinats a la 
construcció d'un aparcament. 
 
 Segon.- Aprovar la convocatòria de concurs per l'adjudicació de la 
concessió esmentada. 
 
 Tercer.-  Anunciar la licitació i sotmetre l'esmentat Plec a exposició 
pública, de forma simultànea,  durant un termini de 30 dies, mitjançant la 
inserció dels corresponents anuncis al Butlletí Oficial de la Província i Diari 
Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles reclamacions. 



 

 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s'ajornarà quant resulti necessari. 
 
 Quart.- Sotmetre a condició suspensiva el compliment de l'article 
11.5. del Plec de Condicions, fins que existeixi consignació pressupostària 
adequada i suficient  adquirint, el compromís de realitzar aquesta dotació tan 
aviat com  es disposi de pressupost definitiu de les obres, amb motiu de la 
presentació del projecte a que fa referència l'article 8.1 del Plec de Condicions.” 
 
 
                 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 

 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-EV,  senyor Gabriel Serrano Sánchez. 
 

     

 
         
 5.- Aprovació de la contractació, mitjançant procediment 
negociat, sense publicitat, del subministrament de 3 vehicles amb 
destinació al Departament de Manteniment.   
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant 
procediment negociat, del subministrament de tres vehicles: 2 furgonetes de 
petit volumen i 1 furgoneta de mig volume, amb destinació al departament de 
Manteniment i Serveis. 
 
 Ates que durant el període de presentació d'ofertes ha formulat la 
seva proposició l'empresa Garatge Remm, S. A. 
 
 Vist l'informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Manteniment i Serveis, estima que l'oferta formulada per Garatge Remm, S.A. 
compleix tots els requisits tècnics i administratius exigits per aquest 
Ajuntament. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 



 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa Garatge Remm, S. A. el contracte, 
mitjançant procediment negociat,  de subministrament de tres vehicles: dos 
furgonetes de petit volum i 1 furgoneta de mig volum, amb destinació al 
Departament de Manteniment i Serveis amb subjecció a les condicions 
particulars i tècniques aprovades en sessió plenària de data 18 de desembre 
de 1997 per un pressupost de 5.022.433.- ptes (IVA inclòs). El pagament a 
realitzar serà de 4.992.433.- en efectiu i l'entrega de dos vehicles matrícules B-
5600-ED i B-5813-EB propietat d'aquest Ajuntament, valorats en 30.000.- 
ptes. 
 
 L'entrega dels béns implicarà la baixe en l'Inventari de Béns i la 
desafectació, si procedeix, dels mateixos, de conformitat amb l'article 188.2 de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Segon.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 201.200.- ptes 
de conformitat amb l'article 7 del Plec de Condicions Particulars, les quals 
haurà d'ingressar el contractista en el termini dels 15 dies hàbils següents, a 
comptar de la recepció de la present notificació. De no acomplir-se aquest 
requisit, per causes imputables a l'adjudicatari, l'Ajuntament declararà resolt 
el contracte. 
 
 Tercer.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per 
a la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Quart.- Notificar el present acord al Departament de Manteniment i 
Serveis, a la Intervenció i a l'adjudicatari.” 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 
 6.- Aprovació de l'adjudicació del concurs de subministrament i 
col.locació de rètols als carrers de la ciutat.   
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'espedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de 
subministrament de rètols dels carrers de la ciutat. 



 

 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes no més s'ha 
presentat l'empresa Vila Producción y Servicios, S. A. 
 
 
 Vist l'informe emés al respecte pel Cap de Serveis Grals, del que 
resulta que l'oferta presentada per l'empresa Vila Producción y Servicios, S.A.,  
reuneix les condicions exigides al plec de condicions tècniques i particulars. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació, proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Adjudicar a l'empresa Vila Producción y Servicios, S.A. el 
subministrament de rètols dels carrers de la ciutat, amb estricta subjecció a 
les condicions aprovades pel Ple de l'Ajuntament en sessió celebrada el 30 
d'octubre de 1997 per un 2% de descompte sobre els preus unitaris que 
figuren al plec de condicions tècniques. 
 
 Segon.- Fixar la fiança definitiva que haurà de satisfer el 
contractista, de conformitat a l'article 7 del Plec de Condicions, en la quantitat 
de 480.000.- ptes, en el termini dels 15 dies, a comptar del següent a la 
recepció de la present notificació, transcorreguts els quals sense que ho hagi 
efectuat restarà sense efecte l'adjudicació de conformitat a la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l'empresa adjudicatària, al 
departament de Serveis Grals. i a la Intervenció Municipal. 
 
 Quart.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
         
 7.- Acceptar la renúncia efectuada per l'empresa "PA BACH, 
S.L", titular de l'autorització de venda atorgada per aquest Ajuntament 
sobre la parada formada pels números 19-20 i el magatzem número 17, 
amb efectes del dia 17 de gener de 1997. 



 

 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'escrit de renúncia presentat davant aquest Ajuntament pel 
senyor Esteban Bach Serra, en representació de l'empresa titular de la parada 
formada pels números 19-20 així com del magatzem número 17, "PA BACH, 
S.L.", del Mercat Municipal del Centre. 
 
 Atès que en el mateix se sol.licita l'acceptació per part d'aquest 
Ajuntament de la renúncia de la concessió de venda a la parada esmentada. 
 
 Atès el que disposen  els articles 19 i 20 del Reglament de Mercats 
d'Abastos sobre que les autoritzacions de venda s'extingeixen, entre d'altres 
motius, per la renúncia expresa i escrita del titular de la concessió, essent 
l'obligació de l'esmentat titular al finalitzar la concessió, deixar lliure a 
disposició de l'Ajuntament, la parada que var ser objecte d'ocupació. 
 
 Vist així mateix l'informe de la Cap del Departament d'Activitats 
emès al respecte. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar la renúncia efectuada per l'empresa "PA BACH, 
S.L", titular de l'autorització de venda atorgada per aquest Ajuntament sobre 
la parada formada pels números 19-20 i el magatzem número 17, amb efectes 
del dia 17 de gener de 1997. 
 
 Segon.- Declarar vacant l'esmentada parada, havent de deixar-la 
lliure el renunciant a disposició d'aquest Ajuntament, retirant els béns i 
efectes de la seva pertenència i fent lliurament  de les claus al Director del 
Mercat. 
 
 Tercer.- Concedir a l'empresa "PA BACH, S.L.", el termini de 15 dies 
a comptar de l'endemà que rebi la notificació del present acord, a fi de que 
procedeixi a retirar de la parada els possibles béns i efectes de la seva 
pertenència, deixant-la lliure, a disposició d'aquest Ajuntament.               
 
 Quart.- Comunicar els presents Acords al Departament d'Activitats i 
al Director del Mercat per al seu coneixement i efectes adients.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 



 

Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
         
 
 8.- Restar assabentats del canvi de sucursal de l'entitat 
avaladora de la garantia dipositada en el seu dia per l'Empresa "Fomento 
de Construcciones y Contratas, S.A.", com a garantia del compliment del 
contracte de recollida d'escombraries domiciliàries, neteja viària i 
clavegueram.  
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “El Ple de l'Ajuntament en sessió celebrada el passat 28 de març de 
1996, va acordar l'adjudicació del contracte de prestació del servei de recollida 
d'escombraries, neteja viària i clavegueram  d'aquesta ciutat a Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A.,  y F.C.C. Medio Ambiente,S.A. U.T.E. 
Sanejament Cornellà. 
 
 Atès que en  data 3 de juliol de 1996, es va ingressar  en la 
Tresoreria Municipal, part de la garantia definitiva del contracte, mitjançant 
aval nº GT-1222/96 de l'entitat asseguradora "Credit Suisse-Sucursal en 
España", per un import de 14.400.000,- ptes. 
 
 Atès que en data 20 de novembre de 1997, aquest Ajuntament va 
tenir constancia mitjançant escrit de l'entitat "Credit Suisse First Boston " en 
el sentit de què l'esmentada garantia va ser transmesa amb efectes de l'1 de 
desembre de 1997  a la Sucursal de Londres. 
 
 Vist l'informe de Contractació-Patrimoni, així com de la Intervenció 
Municipal. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 

 
ACORDS  

 
 Primer.- Restar assabentats del canvi de sucursal  de l'entitat 
avaladora de part de la garantia definitiva del contracte de prestació del servei 
de recollida d'escombraries, neteja viària i clavegueram, adjudicat a "Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., y F.C.C. Medio Ambiente, S.A. , U.T.E., 
Sanejament Cornellà, per un import de 14.400.000,- ptes,  que a partir de l'1 
de desembre de 1997 va ser transmesa a la sucursal de Londres "Credit Suisse 
First Boston, mantenint-se en idéntics termes i condicions per aquesta entitat. 
 



 

 Segon.- Sotmetre el present acord  a la condició suspensiva  de què 
l'esmentada entitat financera acrediti mitjançant document fefahent  la seva 
autorització a operar a Espanya, de conformitat amb l'article 36.b) de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a la entitat "Credit Suisse First 
Boston", a l'Empresa avalada "U.T.E. Sanejament Cornellà"  i a la Tresoreria 
Municipal i la Intervenció Municipal.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 9.- Deixar sense efecte la cessió del terreny situat al costat de 
la via de la RENFE a favor de la Direcció General de Ports i Transport del 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist que el Ple Municipal, en sessió ordinària celebrada el dia 31 
d'octubre de 1996, va acordar cedir l'ús d'un terreny de propietat municipal de 
62,70 m2 de superfície, situat entre el carrer Joan Maragall i el bucle de 
l'Avinguda dels Alps, al costat del traçat soterrani de la línia del Metro, a la 
Direcció General de Tansports del Departament de Política Territorial de la 
Generalitat de Catalunya, destinats a la construcció d'una sots-estació 
rectificadora de la Línia 5 dels Ferrocarrils Metropolitans de Barcelona a 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l'escrit de la Direcció General de Ports i Transports del 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya, en el qual ens comuniquen que l'emplaçament previst  per la 
ubicació de  la sots-estació rectificadora, ha canviat la seva ubicació definitiva. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació 
proposa al Ple de l'Ajuntament, l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Deixar sense efectes l'acord plenari de data 31 d'octubre 
de 1996, relatiu a la cessió de l'ús  a la Direcció General de Ports i Transport 



 

del Departament de Política Territorial i Obres Públiques  d'un terreny de 
propietat municipal de 62,70 m2 de superfície situat entre el carrer Joan 
Maragall i el bucle de l'Avinguda  dels Alps, al costat del traçat soterrani de la 
línia del Metro. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Direcció General de Ports i 
Transport del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya, al Departament d'Urbanisme i Serveis i la 
Intervenció Municipal.”   
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 10.- Aprovació de la contractació, mitjançant concurs, de les 
obres de reforma de l'antic edifici del col.legi públic Dolors Almeda, situat 
al carrer de  Sant Ferran núm. 19, per la instal.lació d'un consultori 
sanitari, centre cívic i assistència social. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de 
les obres d'execució del projecte de reforma de l'antic edifici col.legi Públic 
Dolors Almeda, del carrer Sant Ferran núm. 19, per la instal.lació d'un 
Consultori Sanitari, Centre Cívic i Assistència Social. 
 
 Vistos els informes que figuren a l'expedient emesos per l'Arquitecte 
Municipal, Cap del Departament de Contractació-Patrimoni i Intervenció 
Municipal. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Procedir a la contractació mitjançant concurs de les obres 
d'execució del projecte de reforma de l'antic edifici col.legi públic Dolors 
Almeda, al carrer Sant Ferran núm. 19, per la instal.lació d'un Consultori 
Sanitari, Centre Cívic i Assistència Social. 
 



 

 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Convocar concurs per a l'adjudicació de les obres, de 
conformitat amb l'article 86 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Quart.- Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Autoritzar la despesa amb aplicació a l'exercici i per 
l'import següent:  
 
 51 463 62200 de 1998           86.130.666.-ptes 
 
 Sisè.- Fer constar als Plecs de Condicions Particulars que al no 
estar definitivament aprovat el projecte, els licitadors hauran de fer constar en 
les seves proposicions que es comprometen a l'execució del contracte 
incorporant qualsevol al.legació estimada en la fase d'exposició pública del 
projecte.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 11- Aprovació de la contractació, mitjançant concurs, del 
subministrament d'equipament tècnic de radiofreqüència. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per la contractació mitjançant concurs pel 
subministrament i instal.lació d'equipament tècnic de radiofreqüència. 
 
 Atesa la urgència en procedir a la contractació, que deriva de 
l'Informe del Cap del Gabinet d'Alcaldia del que resulta que hi ha gran 
saturació de les freqüències d'emissió que fa que en aquests moment restin 
molt poques lliures i amb perill de ser ocupades properament per altres 
televisions. 
 
 Atès així mateix l'interès social que té per aquest Municipi la 
instal.lació de televisió local. 



 

 
 Vistos els informes emesos al respecte pel cap del Gabinet 
d'Alcaldia, Cap del Departament de Contractació i l'Interventor Municipal. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Autoritzar la despesa de 6.230.000,- ptes., amb aplicació a 
la partida pressupostària 11 463 6010903 del pressupost de 1998. 
 
 Segon.- Declarar l'expedient de tramitació urgent, de conformitat 
amb l'exposat en els atesos d'aquest acord i als efectes previstos per l'article 
72 de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Tercer.- Aprovar el Plec de Clàusules Econòmic-Administratives 
particulars de l'esmentat contracte que figura com annex I. 
 
 Quart.- Aprovar el Plec de condicions Tècniques que figura com 
annex II. 
 
 Cinquè.- Convocar concurs per a l'adjudicació de l'esmentat 
subministrament, de conformitat amb l'article 181 de la Llei de Contractes de 
les Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el Butlletí 
Oficial de la Província.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
         
 
 12.- Declarar desert el contracte de subministrament de 
carburants amb destinació als vehicles municipals del Servei de 
Manteniment i la Guàrdia Urbana, i obrir nou procediment per a 
l’adjudicació de l’esmentat contracte mitjançant procediment negociat. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 



 

  “Vist l'expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, del 
subministrament de carburants amb destinació als vehicles municipals, 
segons acord Plenari de 26 de novembre de 1997. 
 
 Atès que durant el període de presentacio d'ofertes únicament es va 
presentar Petroport, S.L., no ajustant-se l'oferta presentada per l'esmentada 
empresa al model de proposició econòmica regulat al plec de condicions 
particulars. 
 
 Vist l'article 183 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques del que resulta que per haver quedat desert un concurs en resposta 
a un procediment obert, si no es modifiquen les condicions originals del 
contracte, contempla la possibilitat d'utilització del procediment negociat, 
sense publicitat prèvia, per procedir a l'adjudicació del contracte. 
 
 La Comissió de Règim Interior i Governació proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Declarar desert el concurs convocat segons acord Plenari 
de data 26 de novembre de 1997, per adjudicar el contracte del 
subministrament de carburants als vehicles municipals. 
 
 Segon.- Procedir a la contractació, mitjançant procediment 
negociat, sense publicitat, de l'esmentat subministrament, en base a les 
mateixes condicions que varen regir el procediment obert, per concurs. 
 
 Tercer.- Aprovar el Plec de condicions particulars del 
subministrament, per procediment negociat sense publicitat. 
 
 Quart.- Invitar a  les empreses Petroport, S.L., Cedipsa, Compañia 
Española Distribuidora de Petróleos, S.A., Estació de Servei Cornellà, S.L., 
Gesoil, S. A., Total España, S.A. a presentar ofertes a l'esmentada contractació 
per procediment negociat. 
 
 Cinquè.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents: 
 
 Exercici 1998    Partida 25 222 2210301   2.500.000.- ptes. 
 Exercici 1999    Partida 25 222 2210301   5.000.000.- ptes. 
 Exercici 1998    Partida 53 434 2210301   1.000.000.- ptes. 
 Exercici 1999    Partida 53 434 2210301   2.000.000.- ptes. 
 Exercici 2000    Partida 25 222 2210301   2.500.000.- ptes. 
 Exercici 2000    Partida 53 434 2210301   1.000.000.- ptes. 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos.” 
 



 

         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
         
 
 13.-  Aprovació de l’Oferta Pública d’Ocupació per a l’exercici de 
1998. 
  
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la proposta de provissió definitiva de places presentada pel 
Departament d'Organització i Recursos Humans, a fi de cobrir les que es 
troven vacants o cobertes de forma interina, realitzada a la vista de la plantilla 
de personal aprovada pel Ple Municipal de 18 de desembre de 1997, el resultat 
dels procesos selectius de l'exercici anterior, les baixes produïdes per 
diferentes raons i la nova estructura d'organització establerta,  
 
 Atès, el que preveuen els articles 56 i 57 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals, 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal l'adopció del  següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Aprovar l'Oferta d'Ocupació Pública d'aquesta Corporació per 
l'exercici 1998, d'acord amb el contigut assenyalat en la part expositiva del 
present acord i de conformitat amb el que estableix l'article 56 i 57 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals; restan fixada la 
mateixa de la següent forma: 
 
 
FUNCIONARIS DE CARRERA 
 
Torn Lliure:  
 
Grup                                                                                                  Nombre 
Llei         Classificació                          Denominació                               de   
30/84                                                                                                  places 
 
  D'Habilitació Nacional:  
  A    Sots-escala d'Intervenció  Tresorer                                          1  



 

  -Tresoreria               
  Escala Admón. General:    
 A   Tècnic Superior           Tècnic d'Administració General      1   
 D    Auxiliar Administratiu    Auxiliar d'Admón. General             2   
    E    Subaltern d'Admón. Gral.  Subaltern                                       1   
      Escala Admón. Especial:     
  Sots-escala Tècnica:        
  A    Tècnic Superior           Economista                                    1    
 
         
FUNCIONARIS DE CARRERA 
 
Promoció interna:  
 
Grup                                                                                                  Nombre 
Llei       Classificació          Denominació                               de   
30/84                                                                                                  places 
 
  Escala Admón. General:     
  C    Administratiu             Administratiu d'Admon. General    11   
  Escala Admón. Especial:   
  Sots-escala Tècnica:                  
  B    Tècnic Mig                Gestió Pública                               10   
  Sots-escala Comeses      
  Especials :   
  B    Tècnic Mig                Tècnic de Cultura                           1   
 C    Tècnic Auxiliar           Educador Infantil                         10 * 
  C    Tècnic Auxiliar           Aux. Biblioteca                               4   
    C    Tècnic Auxiliar           Inspector de Serveis                       5   
      Sots-escala de Serveis                                         
      especials Guàrdia Urbana                                       
  D    Caporal                   Caporal Guàrdia Urbana                1   
                      
                      
FUNCIONARIS DE CARRERA 
 
Mobilitat:  
 
Grup                                                                                                   Nombre 
Llei      Classificació                  Denominació                                de   
30/84                                                                                                   places 
 
  Sots-escala de Serveis    
  especials Guàrdia Urbana                                       
   D   Agent                     Agent Guàrdia Urbana                    4    
                     
 
 



 

PERSONAL DE RÈGIM LABORAL   
 
Torn Lliure: 
 
                                                                                                             
Nombre 
Nivell de Titulació              Classificació i denominació            de   
                                                                                                              places     
 
Títol de Treballador Familiar    Treballador familiar                        1 
Graduat Escolar o equivalent     Oficial 1ª Fuster                             1    
 
 
PROMOCIÓ INTERNA 
 
                                                                                                             
Nombre 
Nivell de Titulació              Classificació i denominació           de   
                                                                                                              places     
 
Diplomat Social                   Assistent Social                               1  
Graduat Escolar o equivalent     Oficial 1ª Fontaner-electricista        1    
Graduat Escolar o equivalent     Oficial 1ª Paleta                               1   
 
 
 
PERSONAL DE RÈGIM LABORAL  
  
INSTITUT MUNICIPAL D'EDUCACIÓ 
 
Torn Lliure: 
 
                                                                                                            Nombre 
Nivell de Titulació              Classificació i denominació            de   
                                                                                                              places 
 
Llicenciat en Medicina   Neuropediatra                                 1*  
A.T.S.                           Fisioterapeuta                                 1* 
Professor de Música, grau mitjà                                                                                                
especialitat de guitarra         Professor de guitarra                       1* 
Títol de F.P. 1º grau,           
especialitat en jardí d'infància  Assistent Infantil                             4    
 
 
 
PROMOCIÓ INTERNA 
 



 

                                                                                                            Nombre 
Nivell de Titulació              Classificació i denominació            de   
                                                                                                              places 
 
Títol de F.P. 2 ón grau,  
especialitat en jardí d'infància Educador Infantil                            1   
 
 
El sistema de selecció per a  totes  les  places serà  per Concurs-oposició, 
llevat dels assenyalats amb un asteric que serà per concurs. 
 
 
 
ALTRES    EXERCICIS 
 
FUNCIONARIS DE CARRERA 
 
Torn Lliure:  
  
Grup                                                                                                    Nombre 
Llei       Classificació                  Denominació                                 de   
30/84                                                                                                    places 
 
  Escala Admón. Especial:                                        
  Sots-escala Tècnica:                                        
   A   Tècnic Superior           Advocat                                          2    
   A   Tècnic Superior           Estadística                                     1 
  Escala Admón. Especial:    
      Sots-es.Comeses Especials                                          
   B   Tècnic Mig                Inspector Tributari                        1    
  C   Tècnic Auxiliar           Aux. Biblioteca                              1    
 
 
 
PERSONAL DE RÈGIM LABORAL   
 
Torn Lliure:           
 
                                                                                                            Nombre 
Nivell de Titulació              Classificació i denominació          de   
                                                                                                             places 
 
Diplomat Universitàri o equivalent  Tècnic Mig,  Serveis per la  Dona     1                       
Diplomat Social                  Tècnic Mig, Gent Gran                     1                            
Títol FP 2ón grau o equivalent   Tècnic Auxiliar, Comunicació            1                            
Títol FP 2ón. grau o equivalent            Auxiliar de Biblioteca                       1”   
 



 

 
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
        
 
 
 14.- Aprovació de la modificació de la Normativa de 
Retribucions del personal funcionari, per a l’exercici de 1998. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'informe emés pel Departament d'Organització i Recursos 
Humans, relatiu a la necessitat d'adequar la vigent Normativa de Retribucions 
i de Provisió de LLocs de Treball d'aquest Ajuntament, aprovada pel Ple 
Municipal de data 30 de gener de 1997, al que estableix la Llei de 
Pressupostos Generals de l'Estat per a l'exercici 1998 
 
 Atès, el que preveu la disposició final de l'esmentada Normativa, i 
l'article 54 h del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal l'adoptació del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l'adequació de les quanties i fòrmules 
que consten a la Normativa de Retribucions i de Provisió de Llocs de Treball 
d'aquest Ajuntament, aprovada pel Ple Municipal de data 30 de gener de 1997, 
i publicada en el Butlletí Oficial de la Província núm. 141 de data 13 de juny 
de 1997, que restaran fixades amb efectes 1 de gener de 1998, en la forma que 
tot seguit es transcriu: 
 
 a) Article 30.- Sobre la fórmula per determinar la retribució anyal 
per a cada lloc de treball. 
 
  " RJN = 21654 x VPT - 1.530.806" 
  
 b) Article 42.- Sobre la quantia anyal del complement específic-tram 
delegació.  
 
 En l'apartat primer: 
  
 "Secretaria o Intervenció  Organisme Autònom ....... 1.288.967 ptes 



 

  Tresoreria o Administrador Organisme Autònom.... 1.145.765 ptes" 
 
 En l'apartat tercer: 
 
 "..... la quantia mensual de 92.069,- pessetes" 
 
 L'article 44.- Sobre l'import del complement específic-tram 
nocturnitat. 
 
 "La seva quantia referida a una anualitat íntegra s'estableix en 
204.033,- pessetes per a l'exercici 1998 " 
 
 Article 46.- Sobre els imports del complement de productivitat. 
 
 
 "- En general .............................................................  136.598 
ptes. 
 - Per als llocs de Conserges amb dedicació especial...  356.276 ptes. 
 - Per als llocs d'agent de la Guàrdia Urbana  ............. 312.459 ptes. 
 - Per als llocs de Caporals i Sergents 
   de la Guàrdia Urbana  ............................................. 413.741 ptes. 
 - Per al lloc de Conductor ..........................................  267.938 
ptes. 
 - Per als llocs de Regent i Agutzil  .............................. 334.889 ptes. 
 - Per als llocs d'Inspector de Serveis ......................... 405.686 ptes." 
 
 Article 53.- Sobre l'import de les gratificacions. 
 
 "     Grup TIPUS D'HORA EXTRAORDINÀRIA 
                            I                   II                 III 
  A 1.937            2.712        3.195  
  B 1.553            2.177        2.567 
  C 1.321            1.851        2.182 
  D 1.075            1.504        1.774  
  E    995            1.392        1.642 
Caporals de la 
Guàrdia Urbana 1.198            1.679        1.976" 
  
 Segon.- Sotmetre a informació pública i audiència als interessats 
les modificacions de la Normativa de Retribucions i de Provisió de Llocs de 
Treball a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la insercisió del 
corresponent edicte en el Butlletí Oficial de la Província per un termini de 
trenta dies, transcorregut el qual sense que s'hagi presentat cap reclamació o 
suggeriment s'entendrà aprovada definitivament sense necessitat d'un nou 
acord. 
 



 

 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l'esmentada 
Normativa, es publicarà el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, essent 
vigent un cop transcorreguts 15 dies a partir de la seva total publicació.” 
 
         
         Després d'una detallada explicació del contingut del punt, feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l’Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula la Regidora del 
Grup Municipal d'IC-EV, senyora Carmen Romero López,  per preguntar si 
l’increment de retribucions és igual per a tots, contestant sobre això el 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, que, pel que fa referència a la 
normativa, sí. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per preguntar si això afecta al personal 
laboral, assenyalant, pel que fa a  aquesta qüestió, el Sr. Balmón, que no els 
afecta, però que, en el seu moment, ja es va aprovar el mateix increment per a 
ells. 
 
 A continuació pren de nou la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per preguntar si no és 
exigible l’existència del lloc de treball de Vicesecretari, contestant sobre això el 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, que no, i que de fet, ja es va 
suprimir al seu dia pel ple. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 15.- Aprovació del nou Catàleg de llocs de treball per a l’exercici 
de 1998. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
  “Vista la necessitat de procedir a la revisió del Catàleg de Llocs de 
Treball del personal funcionari, com a conseqüència d’adequar les retribucions 
de determinats llocs de treball a la nova estructura professional i fixació de 
nous llocs de treball pel programa de funcionarització  establerts en l'acord 
subscrit amb la representació del personal pel període comprés entre 1997 i 
1999, els acords de revisions de llocs de treball realitzats d'acord amb el que 
preveu el Capítol II de la Normativa de Retribucions i Provisió de Llocs de 
Treball vigent, i l'apartat 2ón de l'article 18 de Llei 18 2 de la Llei 65/1997 de 



 

30 de desembre de Pressupostos Generals de l'Estat, que estableix el 
percentatge d'increment del personal de les Administracions Locals, en 
concordància amb el que preveu el Capítol II de l'acord amb el personal abans 
esmentat, 
 
 Atès el que preveuen els articles 29 i ss. del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals, l'article 165 del mateix cos legal i l'article 62 2 
de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i Règim Local de Catalunya, 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal l'adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Únic.- Aprovar la revisió del Catàleg de Llocs de Treball del personal 
funcionari d'aquest Ajuntament, amb efectes 1 de gener de 1998, el qual 
restarà aprovat en la forma que consta en el document Annex I que s'adjunta i 
el qual forma part integrant del present acord, per les raons i aplicació de la 
normativa assenyalades en la part expositiva del present acord.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l’Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.- Aprovació de la revisió de l’Organigrama de l’Ajuntament i 
dels seus Organismes Autònoms, per a l’exercici de 1998. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
   “Vista la proposta d'Organigrama funcional d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per a l'exercici 1.998 elaborada pel 
Departament d'Organització i Recursos Humans, en base a les necessitats 
organitzatives i els Acords Municipals adoptats en matèria de personal, en la 
que hi han diverses modificacions respecte a l'Organigrama vigent de 1997. 
 
   Atès que és voluntat d'aquesta Tinència d'Alcaldia de Règim Interior 
i Governació, el reflectir en l'Organigrama per l'exercici de 1.998 la 
configuració de les necessitats organitzatives de la Institució tal i com hauran 
de restar, un cop contemplades les esmentades modificacions. 
 



 

   El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
   Únic.- Aprovar l'Organigrama de funcionament d'aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per l'exercici 1.998, el qual 
s'adjunta al present acord.” 
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 17.- Aprovació de la modificació de les Bases Generals que 
hauran de regir els procesos selectius, per proveir en propietat les places 
vacants de la plantilla municipal i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la proposta del Departament d'Organització i Recursos 
Humans, d'introduir unes modificacions a les Bases Generals que regexen els 
procesos selectius per la provissió en propietat de les places vacants a la 
plantilla municipal, aprovades pel Ple Municipal de data 25 d'abril de 1996, 
amb la modificació introduída per acord de data 28 de novembre de 1996 i 
publicades en el Butlletí Oficial de la Provincia núm. 228 de data 21 de 
setembre de 1996 i Diari Oficial de la Generalitat núm. 2370 de data 14 d'abril 
de 1997; per adeqüar-les a les noves necessitats funcionals i al que preveu la 
normativa vigent, 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal, l'adopció del següent 

 
ACORD 

 
 Primer.- Eliminar l'exercici quart, relatiu a la redacció d'uns 
documents administratius amb l'utilització d'ordinador personal, dels 
processos selectius referits a Tècnic de l'Escala d'Administració General i 
Tècnic Superior i Mitjà de les Escales d'Administració Especial, inclós en la 
Base Sisena relativa a Sistemes de Selecció i desenvolupament dels procesos. 
 



 

 Segon.- Introduir en el primer exercici dels procesos d'Agent de la 
Guàrdia Urbana, la superació d'una revisió metge, a més de la comprovació de 
la talla i pes dels aspirants, inclós en la Base Sisena relativa a Sistemes de 
Selecció i desenvolupament dels procesos, d'acord amb el que preveu l'article 
29 de la Llei 16/1991, de 10 de juliol. 
 
 Tercer.- Introduir en l'apartat " de període en pràctiques" de 
l'esmentada Base Sisena, que els aspirants a Agents, Caporals i Sergents de la 
Guàrdia Urbana, de la Sub-escala de Serveis Especials, durant aquest període 
hauran de superar els cursos que recull els articles 29 i 30 de la Llei 16/1991 
de 10 de juliol, de Policies Locals i que la seva durada finalitzarà transcurregut 
un mes des de la data de comunicació del resultat de l'esmentat curs per part 
de l'Escola de Policia de Catalunya.”   
 
         
         Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 18.- Aprovació de la rectificació del Padró Municipal 
d’Habitants, referent a l’1 de gener  de 1998, que ascendeix a la quantitat 
de 82.194 habitants de dret. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
  “Vist l’informe emès pel Cap del Departament Informàtic en 
relació a la confecció de la rectificació anual del Padró Municipal d’Habitants 
referent a l’u de gener de mil nou-cents noranta-vuit, el Regidor de l’Àrea de 
Règim Interior i Governació proposa al Ple Municipal l’aprovació  dels següets 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar la rectificació del Padró Municipal d’Habitants, 
referent a l’u de gener de mil nou-cents noranta-vuit, que ascendeix a la 
quantitat de vuitanta-dos mil cent noranta-quantre (82.194) habitants de dret. 
 
 Segon.- Exposar al públic la rectificació per un període de 20 dies, a 
fi i efecte que els interessats puguin formular les reclamacions escaients. En 
cas que no es presentin reclamacions, s’entendrà aprovat definitivament.” 
  
 



 

 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l’Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Sr. Alcalde, 
José Montilla Aguilera, per assenyalar que per primera vegada en vint anys, 
s’ha incrementat el número d’habitants, en lloc de reduir-se, aproximadament 
en unes 150 persones. 
 
 Seguidament pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'IC-
EV, senyora Carmen Romero López, per preguntar si es coneix on s’hi 
produeix l’increment, contestant sobre això el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, que s’està estudiant l’origen. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Mixt,  senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per assenyalar que això seria important, així com saber  
els motius pels quals es produeixen canvis de residència interna, en relació 
amb la qual cosa intervé, seguidament, el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per assenyalar que quan estigui acabat aquest estudi es facilitarà a 
tots els grups. 
 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 19.- Modificació del Programa de Finançament de 1998 inclòs 
en el Pressupost General. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l’acord adoptat per l’Ajuntament Ple en sessió de data 18 de 
desembre de 1997, pel qual va aprovar el Pressupost General per a 1998, del 
qual forma part, segons disposa l’article 75 de les Bases d’Execució, el Pla 
d’Inversions i el Programa de Finançament. 
 
 Vist que l’article 38 de les expressades Bases d’Execució, en 
aplicació del que disposa l’article 154.6.B) de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals, estableix la no disponibilitat dels 
crèdits pressupostaris finançats mitjançant operacions de crèdit, mentre no es 
disposi de l’autorització prevista a l’article 54 de l’esmentada llei. 
 



 

 Atès que resulta prioritari per a l’Ajuntament l’execució dels 
projectes d’inversió previstos a les partides de despesa 51.222.6320108 
“Remodelació edifici Guàrdia Urbana”, dotat amb 132.000.000,- Pts., 
51.463.62200 “Centre Cívic i C.A.P. Almeda, dotat amb 87.000.000,- Pts., 
disposant dels crèdits consignats fins a la seva totalitat, i 11.463.6010903 
“Instal. i mat. tècnic TV Local”, disposant dels crèdits consignats fins a 
7.000.000,- Pts. 
 
 Atès que el finançament previst en el Pla d’Inversions i el Programa 
de Finançament per a 1998, d’aquests crèdits era mitjançant operacions de 
crèdit per a la seva totalitat, en els dos últims casos, i del 76,23% en el primer 
cas. 
 
 Atès que els projectes 51.511.6110400 “Infraestructures urbanes”, 
dotat amb 150.000.000,- Pts., 75.431.78003 “Transf. capital Orfeó Catalònia”, 
dotat amb 58.000.000,- Pts. i 75.452.78008 “Transf. capital Federació Tennis”, 
dotat amb 45.000.000,- Pts., es financien amb recursos propis generats per 
estalvi net, segons el Pla d’Inversions i el Programa de Finançament per a 
1998. 
 
 Atès que mentre no es determini el Romanent líquid de Tresoreria 
de 1997 a la liquidació del pressupost que s’està realitzant, no es concretarà el 
finançament definitiu de les inversions de 1998, ja que és voluntat d’aquesta 
Corporació finançar-les parcialment amb aquest recurs. 
 
 Atès que, pels motius exposats no és possible iniciar la tramitació 
de l’operació de crèdit de 1998, i tampoc resulta factible assignar 
definitivament aquest recurs financer a projectes d’inversió concrets. 
 
 El sotasignant, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del 
següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Modificar el Programa de Finançament de 1998 inclòs en el 
Pressupost General d’acord amb el següent: 
 
 
PARTIDA  DESCRIPCIÓ IMPORT   PROGRAMA DE FINANÇAMENT 

PRESSUPOSTÀRIA    VIGENT  MODIFICACIÓ 

   REC. PROPIS OP. CRÈDIT REC. PROPIS OP. CRÈDIT 

11.463.6010903 Inst. i Mat. tècnic        

 TV local       15.000.000          15.000.000             7.000.000          8.000.000 

51.222.6320108 Remodelació edifici        
 Guàrdia Urbana     132.000.000           31.380.111       100.619.889         132.000.000   

51.463.62200 Centre Cívic i C.A.P        

 Almeda       87.000.000          87.000.000           87.000.000   

51.511.6110400 Infraestructures urbanes     150.000.000         150.000.000             58.380.111         91.619.889 

75.431.78003 Transf.capital/Orfeó        



 

 Catalònia       58.000.000           58.000.000            58.000.000 

75.452.78008 Transf.capital/Federació        

 Tennis       45.000.000           45.000.000            45.000.000 

         

 TOTAL   487.000.000       284.380.111     202.619.889       284.380.111      202.619.889 

                                                                                             
 

 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES, 
MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 20.- Acceptar les subvencions atorgades per la Diputació de 
Barcelona dins del Pla de Cooperació i Assistència Local 1998-1999, per 
les obres d’urbanització de la plaça Almeda,  millores  de la vialitat del 
barri Padró i rehabilitació de la piscina municipal  de Can Millars. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vista la comunicació de la Diputació de Barcelona relativa a 
l'aprovació definitiva del Pla de Cooperació i Assistència Local 1998-1999 amb 
la inclusió de tres actuacions d'aquest municipi i atesa la necessitat de què els 
ajuts inclosos en el Pla siguin acceptats pels ens beneficiaris, la Comissió 
Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar les subvencions atorgades per la Diputació de 
Barcelona dins el Pla de Cooperació i Assistència Local 1998-1999 següents: 
 
 Urbanització Plaça Almeda  ...............................  64.400.000,- ptes.           
 Millores vialitat Barri Padró................................  85.000.000,- ptes. 
 Rehabilitació piscina municipal Can Millars.......  10.000.000,- ptes. 
 
 Segon.- Acceptar la Normativa reguladora de l'esmentat Pla. 
 
 Tercer.- Manifestar que el total d'aportacions econòmiques que rep 
per a cadascuna de les actuacions esmentades no ultrapassa en cap cas el 



 

100%  del seu cost. En aquest sentit, es compromet a manifestar a la 
Diputació de Barcelona aquesta circumstància si es produís més endavant.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l’Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor,  pren la paraula el Sr. 
Alcalde, José Montilla Aguilera, per informar que més endavant arribarà una 
altra subvenció addicional per a l’execució de la Piscina. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
         
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 21.- Sol.licitar la incorporació d’aquest Ajuntament al Consorci 
de Comunicació Local, prèvia acceptació dels seus Estatuts, i formalitzar 
el corresponent Conveni d’adhesió.  
 
       Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "En data 19 de setembre de 1994, i a l'empara del que disposa 
l'article 87 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, i altre legislació concordant, es va constituir el Consorci de Comunicació 
Local, com a entitat pública de caràcter associatiu i voluntari, dotada de 
personalitat jurídica pròpia i independent per a la promoció de les activitats de 
les emissores de ràdio municipals, i, en general, del món de la comunicació 
local. 
 
 Atès que, si bé aquest Consorci va ser constituït inicialment per la 
Diputació de Barcelona, l'Ajuntament de Barcelona, la Mancomunitat de 
Municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona i l'Entitat denominada 
"Emissores Municipals de Catalunya" (EMUC), en canvi, en els articles 2 i 3 
dels seus Estatuts reguladors es preveu la possibilitat d'adhesió posterior 
d'altres entitats públiques o privades sense ànim de lucre, interessades en la 
consecució d'aquestes finalitats. 
 
 Atès que l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat està interessat en 
formar part del Consorci de Comunicació Local, com a titular d'una emissora 
municipal que es gestiona de forma directa, a través d'un Organisme Autònom 
denominat "Patronat Municipal de Ràdio Cornellà". 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 252 i següents de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de 



 

Règim Local de Catalunya, en concordança amb l'article 313 de Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals, vist l'informe número 2/98, emès per la Secretària 
General en data 26 de gener d'enguany,  proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol.licitar la incorporació de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, al Consorci de Comunicació Local. 
 
 Segon.- Acceptar els estatuts del Consorci de Comunicació Local 
que s'adjunten, així com l'eventual integració en ell dels Ajuntaments gestors 
d'emissores municipals. 
 
 Tercer.- Aprovar la subscripció del corresponent conveni d'adhesió 
al Consorci de Comunicació Local, d'acord amb la minuta de conveni que 
figura com a document annex a aquest acord, i que s'aprova de forma 
simultània. 
 
 Quart.- Designar com a representant d'aquest Ajuntament en el 
Consell General del Consorci de Comunicació Local al Regidor, senyor Vicenç 
Badenes Teixidó. 
 
 Cinquè.- Facultar a l'Alcalde President d'aquest Ajuntament, senyor 
José Montilla Aguilera, perquè, assistit de la Secretària General del mateix, 
senyora Carmen Alonso Higuera, procedeixi a la formalització d'aquests 
acords.” 
 
 
        Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
       
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 22.- Referent al manifest sobre la violència contra les dones. 
 
 Es llegeix la Moció dels Grups Polítics Municipals, que textualment 
diu: 
 
 



 

 “Durant l'any 1997 hi ha hagut més de seixanta víctimes mortals 
resultat de la violència que han patit les dones per part dels seus companys i 
ex-companys sentimentals: això significa una dona morta cada setmana. 
Aquest fet és una mostra de la realitat del que és aquest tipus de violència que 
moltes vegades no emergeix. 
 
 Fa molt temps que les dones denuncien aquesta situació. Situació 
que és el resultat d'una manera determinada d'entendre la vida, el món i les 
relacions entre les persones. 
 
 Estem en una societat que ha acceptat la violència com a mètode 
per conservar el poder i de "resoldre" els conflictes. Davant aquest fenomen 
que afecta a tots els grups socials, totes les edats i que recau majoritàriament 
sobre dones i infants, la ciutat de Cornellà de Llobregat insta a l'aprovació de 
la següent  
 

MOCIÓ 
 
 - Instar als mitjans de comunicació a què utilitzin un tractament 
responsable i respectuós amb la dignitat de les persones, evitant programes 
que incitin o reprodueixin la violència. 
 
 - Aplicar i desenvolupar l'article 13 de la Llei d'Enjudiciament 
Criminal que preveu com a primera mesura a adoptar per el jutge que tingui 
coneixement d'una acció delictiva la de donar protecció a les perjudicades. 
En aquest punt és necessari denunciar una certa inèrcia judicial  en l'escassa 
o nul.la aplicació d'aquest precepte. La protecció a les perjudicades pot 
comportar entre d'altres l'adopció de les següents mesures: 
 
 a) Expulsió temporal del domicili familiar. 

b) Prohibició  d'apropar-se a la dona a una certa distància 
quilomètrica predeterminada, al seu domicili, lloc de treball o 
llocs públics a on es trobi. 

 c) Retenció d'armes. 
 d) Protecció policial, etc.. 
 
 La vulneració de les mesures protectores ha de comportar una 
mesura aflictiva per l'infractor. 
 
 - Que tots el procediments judicials, siguin civils o penals, a on 
existeixi un principi o prova sobre mal tractaments a dones i a infants es 
tramitin per la via d'urgència, amb especial referència a les mesures provi-
sionals o provissionalísimes dins l'àmbit del Dret Familiar i els judicis de faltes 
per amenaces o violència domèstica. 
 
 - Introduir la violència psicològica com un fet punible en tots els 
delictes i faltes de lesions i maltractaments. 
 



 

 - Fomentar un sistema educatiu en el qual es realitzin accions 
coeducatives cap al respecte mutu i que previnguin situacions de violència 
posterior. 
 
 Aquest Ajuntament es compromet a: 
  
 - Continuar treballant des del Consell Municipal de la Dona amb les 
associacions de dones de la ciutat. 
 
 - Aprofundir des dels equips d'assistència primària en la detecció de 
situacions de risc que puguin desembocar en agressions. 
 
 - Continuar el treball realitzat des del serveis específics i 
equipaments d'atenció a la dona (atenció immediata, assessorament jurídic, 
suport psicològic, laboral, acolliment, etc...). 
 
 - Continuar promovent campanyes de sensibilització que afavoreixin 
un canvi de mentalitat on aquest tipus de violència no sigui acceptat. 
 
 - Continuar la coordinació amb les institucions judicials  i policials.”  
 
 
         
 Després d'assenyalar-se, per part del senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, que aquesta Moció es realitza a  proposta del Consell Municipal de la 
Dona, pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'IC-EV, senyora 
Carmen Romero López, que, com a membre del Consell Municipal de la Dona , 
davant l’absència de la Regidora-Delegada de Salut Pública, Serveis Socials i 
Dona i Presidenta de l’esmentat Consell, informa sobre el contingut de la 
Moció. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 
 
 23.- Sobre l’increment de tarifes telefòniques. 
  
 Es llegeix la Moció dels Grups Polítics Municipals del PSC, IC-EV, 
CiU i Mixt, que textualment diu: 
 
 
 “El 18 de març  de 1997 es va publicar una Ordre del Ministre de 
Foment mitjançant la qual s’autoritzen a Telefónica España, S.A. diversos 



 

increments de les tarifes telefòniques les quals entraran en vigor durant el 
proper any  1998. 
 
 Els increments autoritzats es refereixen tant a la quota mensual 
com al cost de la trucada metropolitana i es concreta en els  valors següents: 
 
 1.- La quota d’abonament mensual s’incrementarà en 100 pessetes 
el dia 1 de gener de 1998 i en altres 100 pessetes el dia 1 de març del mateix 
any. 
 
 2.- L’increment del preu de les trucades telefòniques d’àmbit 
metropolità es produirà mitjançant la reducció, en tres etapes durant 1998, 
del temps efectiu de conversa corresponent a un pas telefònic. 
 
 L’increment de les tarifes produït pel primer concepte (quotes 
d’abonament mensual) equival a un 16’5 % sobre el preu anterior i afecta el 
mateix a la totalitat d’usuaris del servei bàsic, amb independència del seu 
nivell de consum o del seu poder adquisitiu. 
 
 Pel que fa al segon dels increments (el corresponent a la reducció 
del temps efectiu de conversa) esdevé en més  del 50% per als usuaris de 
menor consum i que coincideixen, generalment, amb els de menor poder 
adquisitiu. 
 
 L’esmentada Ordre Ministerial es va publicar contravenint el que 
disposa la “Ley de liberalización de las Telecomunicaciones” que assigna a la 
Comissió del Mercat de les Telecomunicacions, no al Govern, la competència 
de fixar preus telefònics que no es produeixin acords raonables d’interconnexió 
entre els operadors. 
 
 L’existència d’aquesta Ordre Ministerial impedirà que l’aparició del 
segon operador universal, RETEVISION, produeixi un abaratiment efectiu de 
les trucades telefòniques metropolitanes, produint un greu perjudici econòmic 
als usuaris de menor poder adquisitiu per ésser aquests els usuaris de major 
consum telefònic metropolità. 
 
 Per tots els motius exposats es considera que l’estructura de tarifes 
continguda en l’Ordre del Ministre de Foment de data 18 de març de 1997 
estableix una discriminació injusta pel que fa a les trucades telefòniques 
metropolitanes al produir un increment desmesurat del cost de les mateixes 
pel procediment de reducció del temps efectiu de comunicació, amb el resultat 
final de produir increments de cost per trucades superiors al 80%. 
 
 Així mateix es consideren igualment injustos els increments 
autoritzats en la quota d’abonament  mensual donat que  s’apliquen per igual 
a tots els usuaris amb independència del seu consum i poder adquisitiu, i 
s’estima abusiu el procediment de tarifació per salts, amb independència de la 
durada efectiva de la comunicació, i la facturació amb tarifes  de telefonia 



 

mòbil que, per utilitzar en part de les xarxes fixes, haurien de tenir tarifes més 
barates que les comunicacions exclusivament mòbils. 
 
 Per tot l’exposat, els Grups Polítics Municipals del PSC, IC-EV, CiU i 
Mixt,  presenten al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Procedir a modificar l’Ordre del Ministeri de Foment de 
data 18 de març de 1997, per tal  que: 
 

-  Es permeti als operadors establir, per mutu acord, les condicions 
i tarifes d’interconnexió. 

 
-  Les tarifes i condicions d’interconnexió fixades en l’esmentada 

Ordre tinguin caràcter subsidiari i puguin ser modificades per la 
Comissió del Mercat de les Telecomunicacions, en el cas de   
desacord. 

 
-  Elimini de l’Ordre  qualsevol autorització a Telefónica de España 

per a incrementar les seves tarifes del servei telefònic bàsic 
incloses les quotes i preus aplicats a usuaris d’Infovia o Internet. 

 
 Segon.- Prengui les mesures necessàries perquè, a partir de l’u de 
gener de 1998, el preu de les trucades telefòniques, incloses les efectuades des 
de cabines en el domini públic, s’ajusti  al temps real de durada, en segons, de 
la comunicació, culminant el procés d’adaptació abans de l’u de desembre de 
1998. 
 
 Tercer.- Impulsi l’abaratiment de les trucades de telefonia mòbil, 
especialment de les trucades Mòbil-Fixe i Fixe-Mòbil. 
 
 Quart.- Trametre aquest acord al Ministeri de Foment,  i grups 
parlamentaris de les Corts Generals.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel  
Portaveu del Grup Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula 
el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, qui, 
després d’assenyalar que, al seu entendre, aquest és un tema que s’ha de 
debatre en el Congrés i en el que anteriorment mai s’ha intervingut, encara 
que sempre ha hagut pujades de la llum, telèfon i altres serveis, assenyala que 
es va posar en contacte amb Telefónica, i li han informat que no s’ha realitzat 
cap increment, ni es farà  en un futur, ni tan sols els previstos en una Ordre 
que va sortir  al mes de març, per la qual cosa el seu grup s’abstindrà de votar 
aquesta  Moció. 
 



 

 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per assenyalar que aquesta Moció, precisament, es realitza perquè l’esmentada 
Ordre preveu uns increments que, si no s’apliquen, perfecte. 
 
 Després d’això, se sotmet a votació la Moció,  i és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents, amb l’abstenció dels Regidors del Grup 
Municipal del PP, senyors Amador Rosas Outes, Mª Isabel Espinosa Fernández 
i Francisco Sánchez Granada. 
 
 
 
 
 24.- Referent a la necessitat de dotar d’un tanatori a la ciutat. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Municipal de CiU, que textualment diu: 
 
 
 “La ciutat de Cornellà de Llobregat és una de les més importants de 
Catalunya per molts factors i especialment per la seva elevada densitat de 
població. Una població que hem de procurar que tingui al seu abast, i per tant 
el més a prop possible, tots els serveis que una gran ciutat com la nostra ha 
de procurar per a la ciutadania. 
 
 El nostre Grup Municipal troba a faltar un d’aquests serveis, un 
tanatori, on els nostres conciutadans i conciutadanes puguin vetllar els seus 
difunts sense haver de traslladar-se a altres municipis i entenen que Cornellà 
té un nombre apropiat d’habitants per a demanar la creació d’un tanatori. En 
el seu defecte, es podria oferir el servei a poblacions, veïnes per rendibilitzar 
millor el servei, tot aprofitant la Mancomunitat de la Fontsanta. 
 
 Per aquests motius, el Grup Municipal de CiU proposa la següent 
 

MOCIÓ  
 
 -  Que l’Ajuntament de Cornellà es comprometi a dotar la ciutat 
d’un tanatori, seguint els processos legals establerts per a que hi conflueixin 
possibles ofertes d’empreses públiques o privades que puguin gestionar el 
servei amb la màxima qualitat possible. 
 
 Esperant que els Grups Municipals voteu favorablement aquesta 
Moció, rebeu una salutació ben cordial.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que, en la mesura que la 
Junta de Portaveus li va informar  que s’estava treballant en aquest tema, 
qüestió que el seu Grup ignorava, retiraria la  Moció encara que la convertiria 
en un prec, consistent en sol.licitar que s’informi de com està  aquest tema.  



 

 
 En relació amb aquest tema, pren la paraula el Regidor-Delegat de 
l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que d’aquest tema s’està parlant des de fa anys. Al setembre, 
concretament, es va parlar amb una empresa interessada, però en aquell 
moment no s’havia liberalitzat el servei. Ara que ja s’ha fet, fa nou mesos es va 
lliurar a tots els membres de la Comissió Informativa, un esborrany d’una 
ordenança reguladora del servei de Cementiri, en la que es contempla 
l’existència d’un Tanatori, i es va informar que  inicialment estaven disposats a 
crear aquest servei de Tanatori, però no a gestionar-lo, sinó a realitzar-lo en 
conveni amb altres municipis, per exemple, a través d’una  Mancomunitat.  
 
 En aquests moments, continua assenyalant el Sr. Balmón, s’està en 
converses amb la Mancomunitat de la Fontsanta, i hi ha un acord d’iniciar els 
tràmits consistents en què els municipis afectats aprovin l’ordenança i es 
defineixi, entre tots,  un espai cèntric per instal.lar el Tanatori. 
 
  En breu, assenyala el senyor Balmón, se celebrarà una reunió de 
tècnics per debatre les ordenances i el plec de condicions per concedir aquest 
servei, i fins i tot, s’han fet inversions en el Cementiri, per adequar-lo una 
mica. El que és evident és que es necessita aquest servei de Tanatori. 
 
  Finalment, intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el seguiment d’aquest tema s’efectuarà a través de la Comissió 
Informativa de Règim Interior i Governació. 
 
 En conseqüència, el  Grup Municipal de CiU, retira la Moció. 
 
 
 
 
 
 
 25.- Referent a l’inici de l’expedient per concedir el nom de 
Josep Duran i Campderròs,  a un carrer de la ciutat. 
 
 Es llegeix la Moció dels Grups Municipals, que textualment diu: 
 
 
 “D’acord amb l’escrit que vàrem rebre de la Secció local d’ERC, i 
després d’analitzar amb total coincidència els arguments que s’hi expressen, 
donada la trajectòria social i democràtica del ciutadà Josep Duran i 
Campderròs (de la que s’adjunta una breu referència), mort fa pocs mesos, els 
Grups Polítics Municipals, proposen al Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, el següent 
 

ACORD  
 



 

 Únic.- Iniciar expedient per a concedir el nom de Josep Duran i 
Campderròs a un carrer de la nostra ciutat.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'IC-
EV, senyora Carmen Romero López, per assenyalar que, amb la presentació 
d’aquesta moció, el seu Grup es fa ressò d’una proposta  d’Esquerra 
Republicana, informant a continuació sobre els seus fonaments  
 
 Seguidament intervé el President-Delegat de la Comissió Informativa 
de l'Àrea de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, per 
informar que l’última activitat del senyor Duran i Campderròs a Cornellà, va 
estar vinculada al món de l’Esport,  i la Comissió Informativa corresponent li 
va fer al seu dia un homenatge. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per manifestar que el seu Grup dóna suport 
a aquesta moció, malgrat que és l’únic Grup al que Esquerra Republicana no 
s’ha  adreçat en relació amb aquest tema. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
assenyalar que l’Equip de Govern està absolutament d’acord amb la Moció, 
perquè la persona en concret ho mereix i, per tant, s’inicia l’expedient, ja que 
la política que se segueix des de fa anys és la d’atorgar noms en carrers nous, 
amb l’objecte de no produir cap problema als ciutadans. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
   

 26.- Referent a l’adhesió al Grup de Ciutats Europees per a la 
Protecció del Clima. 
 
 Es llegeix la Moció dels Grups Municipals, que textualment diu: 
 
 
 “L’any 1995 l’IPCC (Plafó Intergovernamental pel Canvi Climàtic), 
grup format per un miler de científics assessors de les Nacions Unides que 
estudien el procés  del canvi climàtic, ha reconegut que les activitats humanes 
afecten el clima degut a l’ús que fem de l’energia, els tipus d’energia que fem 
servir i els gasos residuals que generen. Aquest organisme ha advertit de la 
necessitat d’actuar contra l’actual situació i la tendència al rescalfament del 
nostre planeta i sobre les conseqüències, ambientals, socials i econòmiques 
d’aquest procés. 
 
 Malgrat aquesta constatació, la recent cimera governamental de 
Kyoto ha estat incapaç d’adoptar mesures i compromisos significatius. El 



 

compromís de reduir el 5% de les emissions de CO2 respecte del nivell de 1990 
per l’any 2010, deixaria el nivell d’emissions molt per sobre de la capacitat 
d’absorció del planeta. 
 
 És evident que cada municipi no té al seu abast  la solució de la 
globalitat d’aquest greu problema. Però les seves actituds i posicionaments són 
fonamentals per a aconseguir finalment un compromís governamental eficaç. 
En aquest sentit, diverses ciutats que es van adherir a la Declaració  
d’Amsterdam de 1993, entre elles Barcelona, es van comprometre l’any 1994 a 
Heidelberg a reduir les emissions de CO2  un 20% per l’any 2005 respecte les 
de 1987. 
 
 És en aquest sentit que proposem l’adopció dels següents 
 

ACORDS  
 
 Primer.- Adherir-se al Grup de Ciutats Europees per a la Protecció 
del Clima i al seu compromís de treballar per la reducció d’un 20% de les 
emissions de CO2 per a l’any 2005 respecte a les de 1990. 
 
 Segon.- Prendre les mesures adequades per fer efectiu aquest 
compromís: auditar les emissions a nivell local, definir de forma participativa 
les mesures concretes a adoptar per assolir els nivells d’emissions 
compromesos. 
 
 Tercer.- Accelerar la concreció del procés cap a l’elaboració de 
l’Agenda 21 local, definint objectius, calendaris i procediments de treball i de 
participació. ” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Gabriel Serrano Sánchez, per manifestar que en el mes de 
desembre  van plantejar començar a desenvolupar a nivell municipal les 
previsions de la cimera de Kyoto en aquesta matèria. Per aquest motiu han 
presentat aquesta Moció, que s’ha consensuat, del contingut de la qual 
informa als presents. 
 
 Seguidament pren la paraula el portaveu del Grup Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per recordar que ell també va presentar una Moció al 
mes de desembre, en la qual es contemplava això i quelcom més, ja que creu 
que l’educació ciutadana és inajornable. 
 
 Pel que fa referència al contingut concret de la Moció, el senyor 
Flórez assenyala que el primer punt és indefinit,  ja que no es diu amb 
respecte a què. L’acord de l’any 1994 parlava d’això, però, en Kyoto, experts i 
països amenaçats de desaparèixer per la pujada del mar, van arribar a la 
proposta de què es tractava d’un 20% respecte de l’any 1990,  per la qual cosa 
sol.licita  que es completi.  



 

 
 En els altres aspectes de la Moció, continua assenyalant el senyor 
Flórez, creu que es bona i preveu accions concretes, encara que també 
considera que seria fonamental no realitzar cap acció que vagi en contra de 
l’Agenda 21, dels acords d’Alborgh, o d’altres acords medi ambientals que hem 
aprovat. 
 
 Per exemple, assenyala el senyor Flórez ara, en aquest Ple, s’està 
consumint una important energia, que si s’instal.lessin làmpades de baix 
consum seria menor, i tot això és independent del projecte que presenti el 
tècnic medi ambiental que s’ha contractat. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per assenyalar que el seu Grup aprovarà aquesta 
Moció, recordant que en els acords adoptats pel Ple es va quedar que la 
Comissió Informativa d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis tractaria 
aquests temes, i de fet ja hi ha un document que es presentarà en aquesta 
Comissió, que defineix el calendari del procés, afegint a continuació que s’ha 
realitzat alguna auditoria i s’han adoptat algunes mesures,  i que estarien 
d’acord, per tant, amb la Moció, amb l’esmena proposada pel senyor Flórez. 
 
 Després d’això la moció es aprovada per  unanimitat dels assistents, 
amb el redactat següent: 
 
 
      “L’any 1995 l’IPCC (Plafó Intergovernamental pel Canvi Climàtic), 
grup format per un miler de científics assessors de les Nacions Unides que 
estudien el procés  del canvi climàtic, ha reconegut que les activitats humanes 
afecten el clima degut a l’ús que fem de l’energia, els tipus d’energia que fem 
servir i els gasos residuals que generen. Aquest organisme ha advertit de la 
necessitat d’actuar contra l’actual situació i la tendència al rescalfament del 
nostre planeta i sobre les conseqüències, ambientals, socials i econòmiques 
d’aquest procés. 
 
 Malgrat aquesta constatació, la recent cimera governamental de 
Kyoto ha estat incapaç d’adoptar mesures i compromisos significatius. El 
compromís de reduir el 5% de les emissions de CO2 respecte del nivell de 1990 
per l’any 2010, deixaria el nivell d’emissions molt per sobre de la capacitat 
d’absorció del planeta. 
 
 És evident que cada municipi no té al seu abast  la solució de la 
globalitat d’aquest greu problema. Però les seves actituds i posicionaments són 
fonamentals per a aconseguir finalment un compromís governamental eficaç. 
En aquest sentit, diverses ciutats que es van adherir a la Declaració  
d’Amsterdam de 1993, entre elles Barcelona, es van comprometre l’any 1994 a 
Heidelberg a reduir les emissions de CO2  un 20% per l’any 2005 respecte les 
de 1987. 
 



 

 És en aquest sentit que proposem l’adopció dels següents 
 

ACORDS  
 
 Primer.- Adherir-se al Grup de Ciutats Europees per a la Protecció 
del Clima i al seu compromís de treballar per la reducció d’un 20% de les 
emissions de CO2 per a l’any 2005 respecte a les de 1990. 
 
 Segon.- Prendre les mesures adequades per fer efectiu aquest 
compromís: auditar les emissions a nivell local, definir de forma participativa 
les mesures concretes a adoptar per assolir els nivells d’emissions 
compromesos. 
 
 Tercer.- Accelerar la concreció del procés cap a l’elaboració de 
l’Agenda 21 local, definint objectius, calendaris i procediments de treball i de 
participació. Així com promoure el foment de totes aquelles activitats de 
l’Ajuntament relacionades amb la protecció del medi ambient, mitjançant la 
incorporació d’espais de difusió oral i escrita en els mitjans de comunicació 
municipals, amb l’objectiu de sensibilitzar als ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà sobre els continguts de les actuacions institucionals, i assegurar una 
nova via de recepció d’informació medi ambiental amb finalitats educadores.” 
 
 
 
 
 
 27.- Precs i preguntes. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de 
CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per a, dirigint-se al Regidor de l’Àrea de 
Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón,  sol.licitar que se 
l’informi de quina és l’empresa que està omplint de terra la vorera de 
l’autopista,  com a conseqüència d’unes obres. 
 
 En relació amb aquesta qüestió pren la paraula el Regidor-Delegat 
de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez 
Flor, per explicar que estan produïdes per les obres de El Corte Inglés, i d’això 
ja es va queixar un propietari de les fàbriques, per la qual cosa s’ha fet una 
ordre d’execució als propietaris dels terrenys, perquè les treguin en un termini 
determinat, recordant que, en qualsevol cas, si a un privat li ocupen els seus 
terrenys, ha d’anar al Jutjat, perquè l’Ajuntament no té competència. 
 
 Acte seguit intervé novament el senyor Blanco, per manifestar que 
de fet ja ha anat al Jutjat, però no sap qui és el responsable, contestant sobre 
això el senyor Martínez que sols que miri el rètol dels camions,  ja sabrà quina 
és l’empresa. 
 



 

 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que a l’octubre va presentar 
una Moció perquè  s’erigís un monument a l’11 de setembre, i se li va dir que 
la Junta de Portaveus decidiria el lloc, qüestió que recorda, perquè s’adoptin 
les mesures oportunes. 
 
  En relació amb això, el senyor Alcalde fa constar que es pren nota. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per a, recollint una idea del senyor Alcalde manifestada 
en el Ple anterior,  portar el prec següent: 
 
 “Algunes consideracions sobre energia solar. Des del punt de vista 
tècnic, no hi ha cap problema per instal.lar energia solar tèrmica o 
fotovoltàica. 
 
 L’energia solar que arriba a una ciutat com la nostra, és entre 8 i 10 
vegades superior a tota la consumida en la mateixa. 
 
 Cada veí de Cornellà emetem més de 4 tm. de CO2 a l’any,  quan la 
capacitat mitja d’absorció de la terra no arriba a la quarta part. 
 
 L’energia solar tèrmica consisteix en transformar la calor del sol en 
calor domèstica. 
 
 L’energia solar tèrmica que produeix una placa de 2 m2 és de 1200 
kwh a l’any, equivalent a una estufa de 1000 wats durant 120 hores. 
 
 Un m2 de placa solar tèrmica evita l’emissió de 410 kgs. de CO2 i 
l’energia que produeix és comparable a la de 268 kgs. de carbó o 130 litres de 
petroli. Això s’ha d’afegir als beneficis ambientals i socials: evita contaminació 
i aprofita l’espai ja edificat. 
 
 El  cost és real, ja que inclou els costos medi ambientals i crea llocs 
de treball a prop del lloc d’aplicació. 
 
 El cost d’una placa instal.lada, amb dipòsit acumulador i 
complements, suposa entre 150 i 250.000 pessetes per a una família en casa 
col.lectiva. En individual és superior. La vida mitjana és molt alta. 
 
 Hi ha subvencions que suposen, aproximadament, un 40% del cost 
total, entre el Govern Central, el de la Generalitat i els altres organismes 
supramunicipals. 
 
 Els ajuts de U.E. van destinats a projectes de demostració i de 
serveis: hotels, hospitals i instal.lacions esportives i sociculturals. 
 



 

 Cada dia són més les empreses que s’estan dedicant a investigar i 
invertir en energies alternatives, perquè saben que és el futur:  
 
 MADE, filial d’ENDESA, produeix sistemes per a energia eòlica i 
plaques solars. 
 
 SEBA, associació en què Catalunya treballa projectes i instal.lacions 
sobre energia solar. 
 
 BARNA-MIL, organització de la plataforma ciutadana BARCELONA 
ESTALVIA ENERGIA,  composada per 17 organitzacions ecologistes, veïnals, 
sindicals i de científics, que té per objectiu aconseguir 1000 m2 de plaques 
solars tèrmiques en Barcelona i la seva àrea metropolitana. 
 
 BARNAGEL, composada per institucions com: Ajuntament de 
Barcelona, EMB (med. Amb), Institut Català de l’Energia o la  UAB. 
 
 APERCA, formada per més de vint empreses. 
 
 L’energia solar fotovoltàica està menys implantada, perquè encara 
és més cara, però també s’està desenvolupant ràpidament i ho farà  més quan 
tingui més suport de les institucions i hagi un major consum. Una mostra: en 
Espanya no està regulada la instal.lació del comptador reversible (per 
pressions de les Cies. Elèctriques), que és normal en altres països europeus, 
que només compte la diferència entre la corrent consumida i la produïda, per 
la qual cosa es paga el mateix preu. Aquí s’ha de posar dos comptadors i 
paguen per la que es produeix la ¼ del preu de la que es consumeix. 
 
 A la biblioteca de Mataró s’està generant, en aquesta època de poca 
insolació, un 20% més de la que es gasta i a més, les plaques solars són les 
que formen la paret. Seria molt interessant anar a visitar-la i demanar 
informació. 
 
 Espero que tot això sigui útil per al nostre treball.” 
  
    
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera,  per manifestar que es pren nota i que a la Comissió Informativa 
d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, quan es discuteixi el document al 
qual ha fet referència el senyor Balmón,  també es decideixi sobre aquest 
tema. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per manifestar que, amb la pluja,  les senyals del 
terra de la carretera d’Esplugues i del carrer Alps no es veuen, per la qual cosa 
sol.licita que es demani a qui correspongui que les repintin, contestant sobre 
això el  Regidor Delegat de l’Àrea de Règim Interior i Governació, senyor 



 

Antonio Balmón, que correspon a la Generalitat i, per tant, es pren nota i se li 
traslladarà la petició. 
 
 Seguidament pren la paraula la Regidora del Grup Municipal del  
PP, senyora Maria Isabel Espinosa Fernández, per realitzar els precs i 
preguntes següents: 
 
 a) El barri Riera queda negat amb la pluja, per la qual cosa 
pregunta  si és degut a les obres o a fallades del  clavegueram.  
 
 b) S’està fent el seguiment pels tècnics de les d’obres del terrabuit 
de terres de El Corte Inglés?, ja que hi ha edificacions molt antigues al voltant 
que poden quedar afectades. 
 
 A continuació intervé el Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a, en relació 
a la primera qüestió, assenyalar que es produeix  per les obres, ja que van 
lentes, manifestant,  pel que fa referència a la segona qüestió, que es fa el 
mateix seguiment que es realitza en relació amb altres obres, és a dir, l’acta de 
replanteig i la inspecció final,  i a més a més tenen dipositat un aval per si 
posteriorment no deixen les coses com han d’estar, ni reposen el paviment. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per manifestar que, al seu entendre, estaria bé 
donar un cop d’ull a l’entorn, per si es produeix algun problema, contestant 
sobre això el senyor Martínez que no ha hagut cap queixa. 
 
 Acte seguit intervé novament la senyora Espinosa per assenyalar 
que, de fet, s’han produït esquerdes al carrer, en relació amb la qual cosa, el 
senyor Martínez manifesta que per això està l’aval, perquè si quan finalitzin les 
obres no deixen la via pública en les condicions correctes,  s’executi  i es faci al 
seu càrrec. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal  d’IC-
EV, senyor Miguel López Sánchez, per posar de manifest, una vegada més, els 
problemes de funcionament del servei de Correus, en els quals es produeix 
una tardança immensa, fins i tot del repartiment de correu intern de la ciutat, 
i s’ha comprovat que novament és per problemes de manca de plantilla i per 
una mala organització, ja que el correu intern de la ciutat que va a Cornellà, 
s’envia a Barcelona per distribuir-lo, i Barcelona ho torna perquè es reparteixi, 
la qual cosa és incoherent. Per tot això, sol.licita es realitzi alguna gestió, ja 
que aquest mal servei no té explicació, salvat que es pretengui desprestigiar-lo 
per a després privatitzar-lo. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del  PP, senyor Amador 
Rosas, per a, en relació amb aquesta qüestió, manifestar que efectivament 
aquest funcionament és terrible, ja que un correu urgent que li van enviar el 
dia  8 el va rebre el dia 21. 



 

 
 A la vista de tot l’anterior, intervé el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que es realitzarà novament una gestió, especialment 
quan, a més, ha hagut un increment de tarifes.       
 
  
 
 
   
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i vint minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 


